
L’Associació  de  Naturalistes  de  Girona,  Plataforma

Caldenca,  Unió  de  Pagesos  i  els  partits  polítics

caldencs d’ERC, Som Caldes i En Comú Podem cele-

bren que la Generalitat hagi frenat “el projecte especu-

latiu” associat a la Ryder Cup 2031.

En un comunicat, esmenten que “des que vam saber

que la celebració de l’esdeveniment requeria de l’am-

pliació  de  les  instal·lacions  actuals  del  golf,  vam



mostrar la nostra oposició tant a l’Ajuntament ,  com

en diversos actes a Caldes de Malavella i altres pobles”.

Així doncs, les entitats del territori rebutgen el posi-

cionament de la FOEG i altres actors turístics envers

que  el  projecte  rebutjat  públicament  fos  “100%

ecològic  i  sostenible  a  l’emprar  aigua  reutilitzada”.

Recorden que “la destrucció de més de 200 hectàrees

de boscos i sòl agrícola protegits pel planejament mu-

nicipal i la construcció d’un complex turístic amb alts

consums  d’aigua  potable,  són  plenament  incompati-

bles  amb  l’emergència  climàtica  i  les  conseqüències

planetàries que té el turisme de luxe”. D’altra banda,

afegeixen que cal tenir en compte que aquest desen-

volupament urbanístic  tindrà un impacte  significatiu

en el territori, amb la transformació d’espais agrícoles

en espais de lleure privat i habitatges de luxe. Els ecol-

ogistes adverteixen que això “pot tenir repercussions

sobre els recursos hídrics, la biodiversitat i el paisatge,

a més de generar preocupacions locals sobre el creixe-

ment del turisme i la sostenibilitat ambiental del pro-

jecte”.

Des de les entitats deixen clar que no s’oposen a la cel-

ebració de la Ryder Cup si aquesta es fa dintre de les

instal·lacions ja existents. El que no toleren és que “per

la seva realització s’hagi de destruir i hipotecar el terri-

tori”.

Indignació amb l’alcalde de Caldes

A banda d’aquest comunicat conjunt, Som Caldes, un

dels partits polítics, ha aprofitat la decisió per mostrar

la  seva  “indignació”  amb  les  paraules  de  l’alcalde

Salvador  Balliu  davant  els  mitjans  de  comunicació,

“actuant  com  a  portaveu  de  tot  el  municipi”  quan,

segons el partit, “només ho pot fer en nom d’un equip

de govern en minoria”.

Per acabar, recorden que “més de la meitat de les per-

sones  que  van anar  a  votar  en  les  últimes  eleccions

municipals o  van per opcions polítiques contràries a

l’ampliació del golf.”

Menys aigua a la riera

Les entitats recorden que actualment Camiral Golf &

Wellness té dos camps de golf que es complementen



“amb dos hotels  i  uns 400 habitatges  de luxe,  entre

xalets  i  apartaments”.  També  expliquen  que  els  dos

camps es reguen sobretot amb aigua regenerada, però

asseguren que tot aquest volum d’aigua “comporta la

conseqüent reducció del cabal que circula per la riera

de Santa Maria, que alimenta els Estanys de Sils i la

conca de la Tordera, “una de les més sobreexplotades”.

“En èpoques de sequera com la dels darrers dos anys,

el fet és molt preocupant”, indiquen en el comunicat.


